
Åvangs skolen
Skolebestyrelsen
Bestyrelsesmøde onsdag den 10. maj 2023, kl. 
17.00-19.00 i personalerummet
Medlemmer:
Forældrerepræsentanter: Dorthea Funder Kaas, Karma Holmberg, Claus Rylander-Chnstensen, Per 
Kofod, Sanne Steenberg, Malene Znaty, Lomse Marcher Hansen, Gitte Hagelskjær Svart 
Medarbejderrepræsentanter: Pernille Odborg, Poul Enk Killendahl 
Elevrepræsentanter: Clara Melby Beier, Althea Margrethe Themsen 
Ledelsesrepræsentanter: Hanne Vestb, Christian Faurholdt Jeppesen, Andreas Grosbøll

Afbud: Claus Rylander-Chnstensen, Dorthea Funder Kaas, Per Kofod,

tiéMttS
1. Godkendelse af dagsorden 17.00 Høring af ferieplan lægges md som punkt.

2. Forventninger til arbejde i 
skolebestyrelsen
Check-in: Gensidig 
forventninger til arbejdet i 
skolebestyrelsen.

17.05 Artikel i Skole og forældre anbefales at 
læse.

Et ønske om at bruge og aktivere 
Skolebestyrelsen. At der tages stilling til, 
hvad skolebestyrelsen kan hjælpe med.

Et kollektivt formandskab, hvor man 
benytter hinandens kompetencer og 
styrker, og også udadtil viser at vi er flere 
engagerede om opgaven. Vi er sammen om 
opgaven i et fællesskab.

Ønske om at få den gode fortælling om 
Åvangsskolen bedre ud.

Fortsat påvirke der hvor der skal arbejdes 
med at styrke skolen.

Arbejde med månedens historie

At det er en aktiv og levende 
skolebestyrelse med aktive drøftelser, 
herunder at der skabes rum for



elevdemokratiet, og at debatter får mange 
perspektiver (elever, forældre, 
medarbejdere, ledelse).

Sammen finde en fælles vej

Arbejde på synlighed både udadtil og 
indadtil.

Vigtigt at kunne være aktivt deltagende i de 
politiske debatter.

3. Orientering fra:
Ledelse:

• Personalenyt
• Økonomistatus
• Ind-og udmelding af 

elever

Formand:

Medarbejdere:

Elever:

17.15 Ledelse-

• Velkommen til Andreas, leder og 
Christian, overbygningsleder.

• Der skal slås et par stillinger op
• Fortsat et underskud som forventes 

indhentet i 2024
• 1 ind.

Formand:

• Intet

Medarbejdere.

• 1 gang med at tænke næste skoleår.
• Grøn uge gik virkelig godt også med 

den del at køre årgangene på tværs i 
overbygningen.

Elever:

• Grøn uge gik godt. Har drøftet 
drøftet kommende tiltag.

• Købt blomster til at plante fra 
pantkonkurrence

• Skal til at drøfte emner til 
kommende skoleår for elevrådet

• Har endnu ikke fået valgt 
undervisningsmiljørepræsentant

• Althea har været med til Danske
Skole Elevers generalforsamling. Der 
var mange politiske debatter, og det 
var spændende at deltage i. Ser bl.a. 
på arbejdet med elevtrivsel.

4. Udearealer
Status fra arbejdsgruppen

Drøftelse af det videre arbejde

17.35 Der skal udarbejdes et udkast til BSD ift 
hvad der ønskes oppnonteret

Et ønske om at tidligere udkast fremsendt



Der kan måske startes med at se på, 
hvordan man er nærværende ved 
afhentning af sit barn på skolen.

Forslag om at der er gradueringer, alt efter 
hvilken årgang man går på. Elevrådet har 
drøftet mulighed for at indskolingen evt. 
kunne være mobilfri.

Være skarpe på hvad vi ønsker at opnå.

Drøftelse forsættes på senere tidspunkt. 
Formandskabet tager stilling til, hvornår 
punktet tages op igen.

7. Høring revideret ferieplan 18.45 Skolebestyrelsen bifalder den reviderede 
ferieplan.

8. Punkter til kommende møder 
og aftaler

18.40 Sprog og adfærd; drøftelse.

På første møde efter sommerferien 
gennemgå forretningsorden; hvad skal en 
skolebestyrelse arbejde med.

Kostpolitik.

9. Eventuelt 18.50 Intet

10. Godkendelse af referat 18.55 Godkendt på mødet.

Andreas Grosbøll 
Skoleleder



med udkast til BSD, inden de 
skal tage stilling til, hvilke 
opprioriteringsforslag, de 
ønsker at arbejde videre med i 
budgetprocessen for 2024.

Deadline for arbejdet' medio 
maj

Produkt: Forslag til BSU

til BSU sendes til Malene, der udarbejder 
oppriontermgsforslaget.

Der er deadline for arbejdet medio maj, da 
der er sagsfrist i Center for skole d. 22 maj.

5. Elevfravær
Drøfte punkt

Status på elevfravær, herefter 
indledende drøftelse af plan 
for skolens indsats for at 
komme fravær til livs

17.55 Flvordan skal skolebestyrelsen arbejde med 
data ift. hvad der kan dykkes ned i?

Gennemgang på kommende møde af, 
hvordan der arbejdes med fravær på 
Åvangsskolen pt

Skolebestyrelsen se på, hvordan der kan 
arbejdes med de overordnede principper, 
eksempelvis de forpligtende 
klassefællesskaber.

6. Mobilfri skole
Drøfte punkt

Videre drøftelse af spørgsmålet 
om mobilfri skole

Der vedhæftes bilag (a) med 
pro et contra til inspiration for 
drøftelsen.

Formålet med drøftelsen er at 
kvalificere arbejdet med 
principperne omkring 
mobiltelefoner og andre 
digitale devises i skolen.

18 10 Forsøge at finde en vej, hvor vi ikke 
nødvendigvis er mobilfne men der heller 
ikke er fuldstændig laissez faire.

Inddrage eleverne i, hvordan der kan laves 
regler omkring mobiler og brug af dem. At 
eleverne får et medansvar for, hvordan 
man har mobilen med i skole Det er en 
model, der allerede arbejdes med på nogle 
af årgangene og med gode resultater for 
størstedelen af eleverne

Fortsat arbejde med digital dannelse.

Som en del af arbejdet med dannelse i 
Folkeskolen lære, hvordan man skal agere, 
når man er ude blandt andre på sigt når 
man skal ud på arbejdsmarkedet

Kan eksperimentere med "snubletråde", 
hvor der i perioder/dage arbejdes med 
telefonfri frikvarterer.

Hvordan kommer forældrene fra 
skolebestyrelsen med ud på 
forældremøderne, og hvilken "spiseseddel 
skal de have med som oplæg til forældrene 
ude på årgangene de bør drøfte?


